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 BRM.0012.3.9.2021 

Protokół Nr 32/2021 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Rekreacji i Opieki 

Społecznej Rady Miasta Racibórz odbytego w dniu 20 października 2021 roku, 

o godz. 15.00 w Sali Kolumnowej Urzędu Miasta Racibórz. 

      Komisję i uczestników posiedzenia przywitała Przewodnicząca Komisji pani Zuzanna 
Tomaszewska. Na posiedzeniu obecni byli:  Dawid Wacławczyk – Zastępca Prezydenta 
Miasta, Oswald Schuderla – Kierownik Referatu Budżetu, Krzysztof Żychski - Naczelnik 
Wydziału Edukacji, Iwona Trzeciakowska – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych, Leszek 
Jureczko – Kierownik Biura Rady Miasta oraz radni obecni na posiedzeniu – zgodnie z listą 
obecności stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 1. Otwarcie Komisji i sprawdzenie kworum. 

Wszyscy obecni uczcili minutą ciszy pamięć radnego Śp. Stanisława Borowika. 
Przewodnicząca Komisji na podstawie listy obecności stwierdziła wymagane kworum, 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Ad. 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła porządek posiedzenia i poinformowała o zmianie 

kolejności punktu Oświata, promocja i kultura w pigułce, który byłby w 4 punkcie . Radni nie 

wnieśli uwag.  

 Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie Komisji i sprawdzenie kworum. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Opinia komisji dot. Uchwały w sprawie ustanowienia Medalu Honorowego Miasta 

Raciborza oraz zasad jego nadawania. 
4. Oświata, promocja i kultura w pigułce. 
5. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na najbliższą sesję Rady Miasta 

Racibórz merytorycznie związanych z komisją. 
6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
7. Zakończenie posiedzenia. 

 
Głosowano w sprawie: 
ustalenia porządku obrad. 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
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Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, 
Magdalena Kusy, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk 
NIEOBECNI (2) 
Stanisław Borowik, Dawid Łomnicki 
 
Ad. 3. Opinia komisji dot. Uchwały w sprawie ustanowienia Medalu Honorowego Miasta 

Raciborza oraz zasad jego nadawania. 
 
Wprowadzenia i omówienia dokonał p. Leszek Jureczko – Kierownik Biura Rady Miasta 
przekazując, że poza poprawą błędu ortograficznego nie można dokonać żadnych zmian bez 
opinii Komisji Heraldycznej.  
 
Radna Magdalena Kusy przekazała, że najistotniejsze, że błąd ortograficzny zostanie 
poprawiony i aby zagłosować nad tą uchwałą i nie czekać kolejne miesiące albo i lata.                     
W kwestiach samego nadania medalu sporo do powiedzenia będzie miał zespół do oceny 
wniosków.  
 
Radna Justyna Henek- Wypior zapytała jak to czasowo będzie wyglądać oraz ile medali 
zostanie wybitych a także zapytała o informacje dotyczące łańcuchu władzy na co wyjaśnień 
udzielił p. Leszek Jureczko- Kierownik Biura Rady Miasta.  
 
Radny Leon Fiołka przekazał, że uwagi radnych były takie aby był to medal zasłużony a nie 
honorowy ale po otrzymanej opinii, że tego nie można zmienić wydaje się, że z tego powodu 
nie ma co odkładać tego w czasie i przekazał, że jest za tym aby to zaopiniować pozytywnie.  
 
Głosowano w sprawie: 
pozytywnej opinii Komisji aby podjąć uchwałę na najbliższej sesji RM z poprawionym błędem 
ortograficznym.  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena 
Kusy, Dawid Łomnicki, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk 
NIEOBECNI (3) 
Stanisław Borowik, Michał Kuliga, Ludmiła Nowacka 
 
Ad. 4. Oświata, promocja i kultura w pigułce. 

 

Zastępca Prezydenta p. Dawid Wacławczyk przedstawił bieżące działania oraz wydarzenia 
realizowane przez Wydział Promocji, Kultury, Turystyki i Sportu.  
 
Radna Ludmiła Nowacka poprosiła aby zwrócić uwagę na jakość lodu na lodowisku na rynku 
oraz zapytała o możliwość korzystania z bazy sportowej i boiska LKS Brzezie przez 
Przedszkole w Brzeziu na co wyjaśnień udzielił Zastępca Prezydenta p. Dawid Wacławczyk.  
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Radny Leon Fiołka przekazał, że problemem jest brak szatni na LKS Brzezie i coś trzeba o tym 
myśleć i coś zrobić oraz wskazał na przekazanie błędnej informacji przez portal internetowy            
o otwarciu Wschodniej Obwodnicy.  
 
Radna Justyna Henek- Wypior zapytał od kiedy ślizgawka będzie dostępna na rynku na co                   
p. Dawid Wacławczyk przekazał, że planowane jest na 1 grudnia.  
 
Radny Paweł Rycka zapytał czy nie można by było otworzyć wcześniej lodowiska na rynku                    
a także przekazał swoje uwagi co do szatni przy LKS Brzezie, które są potrzebne oraz zapytał 
co zrobiono aby projekt szatni kosztował mniej na co wyjaśnień udzielił p. Dawid 
Wacławczyk.  
 
Radny Paweł Rycka zapytał do kiedy planowane jest lodowisko na rynku na co p. Dawid 
Wacławczyk przekazał, że do zakończenia ferii w województwie śląskim czyli do końca 
lutego.  
 

Radny Paweł Rycka zapytał czy występowano o środki zewnętrzne na szatnie LKS Brzezie na 
co wyjaśnień udzielił p. Dawid Wacławczyk.  
 

Naczelnik Wydziału Edukacji p. Krzysztof Żychski przekazał informacje o bieżących 
działaniach wydziału a także przedstawił prezentację zdjęciową postępu prac inwestycyjnych 
placu zabaw w Przedszkolu nr 13, Strefy Odkrywania Wyobraźni i Aktywności SOWA oraz 
żłobku na ulicy Bielskiej.  
 

Radna Magdalena Kusy zapytała z czego wynika sytuacja związana ze zmianą formularzy do 
żłobka miejskiego na co wyjaśnień udzielił p. Krzysztof Żychski przekazując, że związane jest 
to ze zmianą Statutu Żłobka na sesji Rady Miasta w miesiącu sierpniu.  
 
Radna Magdalena Kusy przekazała swoje wątpliwości co do nowej aplikacji w szkołach 
dotyczącej opłat za wyżywienie na co wyjaśnień udzielił p. Krzysztof Żychski przekazując jak 
działa ta aplikacja i że nie ma możliwości połączenia tej aplikacji z Dziennikiem 
Elektronicznym.  
 
Radna Magdalena Kusy zapytała czy dzieci od tego tygodnia korzystają z basenu na co                       
p. Krzysztof Żychski przekazał, że tak i oddziały sportowe również.  
 
Radna Justyna Henek- Wypior zapytała o nabór kadry do nowego żłobka na co wyjaśnień 
udzielił p. Krzysztof Żychski.  
 
Radny Paweł Rycka zapytał kiedy dzieci fizycznie będą mogły uczęszczać do żłobka na co 
wyjaśnień udzielił p. Krzysztof Żychski.  
 
Radny Paweł Rycka zapytał o program „Poznaj Polskę” i które placówki otrzymały 
dofinansowanie w ramach tego programu na co p. Krzysztof Żychski przekazał, że 
zainteresowanie jest ogromne i żadna z naszych placówek nie otrzymała dofinansowania.  
 



4 
 

Radna Ludmiła Nowacka przekazała swoje uwagi co do korzystania dzieci obecnie z basenu                  
a także co do aplikacji do rozliczania żywienia w szkołach.  
 
Radna Justyna Henek – Wypior zapytała co będzie na podłodze w żłobku na co wyjaśnień 
udzielił p. Krzysztof Żychski.  
 
Radna Ludmiła Nowacka zapytała czy jako samorząd uczestniczymy w festiwalu 
„Perspektywy” na co wyjaśnień udzielił p. Krzysztof Żychski.    
 
Ad. 5. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na najbliższą sesję Rady Miasta 

Racibórz merytorycznie związanych z komisją. 

 
1) Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok. 
 
Przedstawienia i omówienia zmian budżetu miasta na 2021r. dokonał p. Oswald Schuderla – 
Kierownik Referatu Budżetu i Analiz.  
 
Radny Paweł Rycka poprosił o przekazanie pisemnej odmowy pozyskania od właściciela 
działek przy OSiR.  
 
Komisja nie wniosła uwag i zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.                                     
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.  
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Dawid Łomnicki, 
Ludmiła Nowacka, Zuzanna Tomaszewska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka 
NIEOBECNI (2) 
Stanisław Borowik, Anna Wacławczyk 
 
2) Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Miasta Racibórz z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2022 roku. 

 
Wprowadzenia i omówienia Programu Współpracy Miasta Racibórz z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
2022 roku dokonała p. Iwona Trzeciakowska – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych.  
 
Przewodnicząca Komisji p. Zuzanna Tomaszewska przekazała wnioski ze spotkania Zastępcy 
Prezydenta z organizacjami pozarządowymi zajmującymi się kulturą a dotyczyły one prośby                                 
o rozpisywanie konkursu w grudniu, zgłaszania udziału organizacji pozarządowych                               
w imprezach miejskich oraz kalendarza imprez na dysku Google co pozwoli na koordynację                
i usprawnienie działań.     
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Radny Michał Kuliga zapytał o współpracę też z innymi organizacjami pozarządowymi nie 
tylko z zakresu kultury a także o współpracę z powiatem raciborskim w ramach kalendarza 
imprez. Radny przekazał podziękowania dla p. Naczelnik oraz pracowników wydziału a także 
przekazał, że materiał jest przygotowany rzeczowo i rzetelnie.  
 
Komisja nie wniosła uwag i zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.                                     
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Miasta Racibórz                                     
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2022 roku. 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, 
Magdalena Kusy, Dawid Łomnicki, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Zuzanna 
Tomaszewska 
NIEOBECNI (3) 
Stanisław Borowik, Ludmiła Nowacka, Anna Wacławczyk 
 
3) Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2022. 

 
Wprowadzenia i omówienia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2022 dokonała p. Iwona Trzeciakowska – Naczelnik Wydziału Spraw 
Społecznych.  
 
Komisja nie wniosła uwag i zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.                                     
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2022. 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, 
Magdalena Kusy, Dawid Łomnicki, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Zuzanna 
Tomaszewska 
NIEOBECNI (3) 
Stanisław Borowik, Ludmiła Nowacka, Anna Wacławczyk 
 
4) Uchwała w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Miastem Racibórz                 

a Miastem Ostrawa dzielnica Poruba. 

 
Komisja nie wniosła uwag i zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.                                     
Głosowano w sprawie: 
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zaopiniowania uchwały w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Miastem 
Racibórz a Miastem Ostrawa dzielnica Poruba.  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, 
Magdalena Kusy, Dawid Łomnicki, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Zuzanna 
Tomaszewska 
NIEOBECNI (3) 
Stanisław Borowik, Ludmiła Nowacka, Anna Wacławczyk 
 
Ad. 6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Radny Paweł Rycka zaapelował aby na komisjach któryś z Prezydentów był obecny do końca 
posiedzenia.  

Ad. 7. Zakończenie posiedzenia.                                                                                                                    

Na tym o godzinie 16:47 posiedzenie zakończono.                                                                           
Protokół zawiera 6 stron.                                                                                                              
Załączniki: (1) – Lista obecności                                                                                                                                                                                                                                                            

Protokołowała:                                                                                                                                             
Magdalena Gliwa  

Inspektor w Biurze Rady Miasta   

 

                                                                  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

        i  Opieki Społecznej Rady Miasta Racibórz 

           

                    ZUZANNA TOMASZEWSKA 
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